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Rada Powiatu 
 

w Żninie 
 

__________________________________________________________________ 

ul. Potockiego 1, 88-400 Żnin, tel. (52) 30-31-100, fax. (52) 30-31-302 

 

 

 

Protokół nr IV/24 

IV sesji Rady Powiatu w Żninie 

z dnia 23 września 2024 roku 

godz.1500. 

 

BRZ.0002.     .2024 

 
 

Pkt 1. Otwarcie sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „witam państwa bardzo 

serdecznie. Przepraszamy za krótkie kilku- minutowe spóźnienie, ponieważ dzisiaj odbywało 

się forum samorządowe, z którego właśnie pan starosta ze mną wrócił z Torunia. Szanowni 

państwo, otwieram IV sesję Rady Powiatu w  Żninie, która odbywa się 23 września. Witam 

państwa koleżanki i kolegów radnych, witam pana starostę, witam pana  kierownika biura 

rady i konwentu, witam zebranych gości, witam pracowników starostwa, oczywiście witam 

wszystkich słuchaczy online którzy są tutaj dzisiaj z nami. Szanowni państwo jest klauzula 

zawieszona na drzwiach która, jest to informacyjna dotycząca transmisji naszych  obrad. W 

dniu 19 września wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w Żninie o zwołanie sesji w trybie 

nadzwyczajnym. Ta sesja oczywiście jest również sesją, sesją nadzwyczajną, bo też sytuacja 

drodzy państwo jest nadzwyczajna. W związku z koniecznością, wpłynął wniosek Zarządu 

Powiatu, w związku z koniecznością dokonania zmian w budżecie Powiatu Żnińskiego i 

wsparcia usuwania skutków powodzi na południu Polski”. 
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Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „proszę państwa, punkt 2. 

Stwierdzam prawomocność obrad ponieważ na całą liczbę 19 radnych obecnych mamy 18. W 

związku z tym zgodnie z artykułem 13 uchwały rady zapadają w obecności 18 radnych. W 

związku z powyższym rada jest prawomocna do podejmowania uchwał”. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 3. Przedstawienie 

porządku obrad. Pozwolicie państwo, że usiądę. Punkt 1. Otwarcie sesji - co się odbyło, punkt 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad, punkt 3. Przedstawienie porządku  obrad, punkt 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłodzkiego na 

usuwanie skutków powodzi, punkt 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na rok 2024, punkt 6. Podjęcie uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żnińskiego, punkt 7. Zakończenie sesji. Porządku nie głosujemy, więc pytam, czy dodatkowo 

ktoś z państwa ma jakiś punkt, jakąś propozycję? Dziękuję. Nie  widzę. Zostajemy przy tym 

porządku obrad”. 

 

Porządek obrad IV sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Kłodzkiego na usuwanie skutków powodzi. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 4. Podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłodzkiego na usuwanie 

skutków powodzi. Szanowni państwo, wszyscy słyszymy jaki mamy ogrom zdarzeń na 

południu i na wschodzie Polski, na  zachodzie - przepraszam. Szanowni państwo, poproszę 

więc pana starostę o przedstawienie nam sytuacji i przekazanie informacji dla  państwa”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, jak państwo doskonale wiecie na południu i na zachodzie Polski jest kataklizm, 

tragedia, powódź jest, potworne zniszczenia obserwujemy na co dzień i w związku z tym w 

ubiegłym tygodniu z panią skarbnik spowodowaliśmy rozpoznanie w budżecie powiatu 

żnińskiego czy są możliwości finansowe, żeby wspomóc finansowo jeden z powiatów. 
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Bardzo duże zniszczenia są na terenie powiatu kłodzkiego. To jest duży powiat, z tego co 

pamiętam jest tam około 160 tysięcy mieszkańców. Potworne jak państwo zapewne wiecie 

zniszczenia. Ja kontaktowałem się ze starostą i wicestarostą, właściwie z wicestarostą jestem 

na takim bieżącym kontakcie i ustaliliśmy, że lepiej im skierować pomoc finansową niż 

pomoc rzeczową, bo jak wicestarosta zapewniał mnie, wody, żywności mają dostateczne 

ilości, natomiast potrzebny jest sprzęt do sprzątania. Takie dwa transporty ze Żnina pojechały. 

Jeden pojechał w piątek, drugi z tego co mi jest wiadomo dzisiaj. Zbiórka prowadzona jest 

między innymi w jednostce OSP w Żninie na ulicy Spokojnej. I tak jak rozmawiałem z 

wicestarostą, im bardziej potrzebna jest pomoc finansowa na odbudowanie tego co zostało 

zniszczone. Został u nich zniszczony, zniszczone pomieszczenia PCPR-u. Tak jak u nas 

mamy budynek odrębny PCPR-u, oni też mają i zostało tam zniszczone. Trzeba 

wyremontować, trzeba wyposażyć od podstaw praktycznie te pomieszczenia. I taką 

propozycję na posiedzeniu zarządu wypracowaliśmy. Ja też chcę wyraźnie powiedzieć, że te 

100 000 zł zostało z oszczędności wygospodarowane, z oszczędności na różnych rozdziałach, 

różnych paragrafach. Nie zdejmujemy, wyraźnie chce powiedzieć, żadnych zadań, które 

zostały zapisane na ostatniej sesji, także to są pieniążki dodatkowo wygospodarowane. No i 

niektórzy mnie pytają czemu tylko 100 000, a nie więcej, więc może omówię tą całą sprawę, 

żeby podać państwu takie proporcje. Z tego co z mediów jest nam wiadomo województwo 

kujawsko-pomorskie przeznacza i taka będzie propozycja marszałka na najbliższej sesji, 

chyba w najbliższy poniedziałek z tego co wiem, milion złotych ale oni mają budżet ponad 2 

miliardy złotych, 2 miliardy chyba 33 miliony złotych. Przy naszym budżecie około 135 

milionów, bo tyle mniej więcej będzie na wykonaniu to ta kwota 100 000 zł to stanowi 

proporcjonalnie więcej niż daje województwo kujawsko-pomorskie w stosunku do swojego 

budżetu. I taką kwotę wygospodarowaliśmy i zaproponowaliśmy państwu, żeby nie czekać, 

zwołanie sesji w trybie nadzwyczajnym, żeby możliwie szybko, jest przygotowane już 

umowa z Powiatem Kłodzkiem, po sesji podpisana zostałaby umowa i przelalibyśmy środki 

finansowe na wykonanie remontu PCPR-u i wyposażenia biurowego w tym PCPR -że. I ja 

tutaj omawiając tą całą sprawę to już jednocześnie omówiłem uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Kłodzkiego na usuwanie skutków powodzi, to samo dotyczy 

zmian w budżecie, jak również WPF. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto.  

Kto z państwa życzyłby  sobie zabrać głos? Pan przewodniczący Komisji Budżetu i 

Gospodarki Witold Mrówczyński, bardzo proszę”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swoim 

dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu Witoldowi Mrówczyńskiemu. Czy ktoś z państwa jeszcze życzy sobie 

zabrać głos? Dziękuję państwu. Proszę wiceprzewodniczącą, panią Magdalenę Siwak o 

odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała nr IV/34/2024 

Rady Powiatu w  Żninie z dnia 23 września 2024 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Kłodzkiego na usuwanie skutków powodzi. Odpowiednia podstawa 

prawna, uchwala się co następuje: §1. Udziela się z budżetu Powiatu Żnińskiego pomocy 

finansowej dla Powiatu Kłodzkiego w kwocie 100 000 zł na dofinansowanie działań w 

usuwaniu skutków powodzi występującej w miesiącu wrzesień 2024 roku z przeznaczeniem 

na remont pomieszczeń i zakup  wyposażenia biurowego w Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie w Kłodzku, §2. Szczegółowe warunki przekazania środków finansowych i zasady  

rozliczenia finansowania o którym mowa w §1 określone zostaną w umowie pomiędzy 

Powiatem Żnińskim, a Powiatem Kłodzkim, §3. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi 

Powiatu w Żninie i §4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej Magdalenie Siwak, a wysoką radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska    za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata    za 

5. Anna Falkowska    za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski    za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła    za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska   za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, na 18 

radnych 100% - 18 zagłosowało za. Uchwała została podjęta. Dziękuję państwu bardzo”. 

Uchwała Nr IV/34/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 23 września 2024 roku w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłodzkiego na usuwanie skutków powodzi 

została podjęta i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przechodzimy do punktu 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego 

na rok  2024. Bardzo proszę panie starosto”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, ja już to 

omówiłem, zmiany w budżecie, bo to dotyczy tej samej kwoty, czyli 100 000 zł. Trzeba 

dokonać w oparciu o wcześniej podjętą uchwałę ze stosownych, stosownych zmian w 

budżecie. A mogę jeszcze dodać rzecz taką. Dzisiaj, tak jak zostało tutaj powiedziane, z panią 

przewodniczącą byliśmy na forum samorządowym w Toruniu. Ja między innymi tam w 

swoim wystąpieniu proponowałem, żeby w skali województwa kujawsko-pomorskiego, 

myślę, że inne województwa też powinny tak  to zrobić, żeby prowadzić taką ewidencję, 

który powiat, która gmina wspiera którą jednostkę administracyjną, żeby nie było takiej 

sytuacji, że na przykład Kłodzko, które my wspieramy dostanie od, nie wiem, 20 powiatów, a  

inny sąsiedni powiat wcale nie dostanie. Także taką ewidencje, z resztą pan marszałek w 

trakcie mojego wystąpienia, tej propozycji kiwał głową. Nie miałem czasu bezpośrednio 

porozmawiać, bo jedziemy prosto z forum, także myślę, że ta propozycja zostanie przyjęta. 

No, żeby była taka kontrola nad tym, które gminy, które powiaty wspierają które jednostki 

administracyjne na tym terenie, który został zalany. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto i 

punkt 6 to jest tożsamy WPF, to jest skutek tej zmiany w budżecie, więc pan starosta już to 

razem uzasadnił. Bardzo proszę przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego pana Witolda Mrówczyńskiego o opinie komisji”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego również 

pozytywnie  zaopiniowała projekt omawianej uchwały”. 



 6 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu komisji, panu Witoldowi Mrówczyńskiemu. Bardzo proszę 

wiceprzewodniczącego pana Pawła Koperskiego o  odczytanie projektu  uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała nr IV/35/ 2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 23 września 2024 roku zmieniająca uchwałę w  sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok, stosowna podstawa prawna, uchwala się co 

następuje: §1. O treści zgodnej z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został państwu 

wysłany drogą elektroniczną, §2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu, §3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję 

wiceprzewodniczącemu, panu Pawłowi Koperskiemu za odczytanie projektu uchwały, a 

wysoką radę bardzo proszę o głosowanie”. 

 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska    za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata    za 

5. Anna Falkowska    za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski    za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła    za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska   za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, na 18 osób 

obecnych na sesji 100% zagłosowało za. Bardzo dziękuję wysokiej radzie, uchwała została  

podjęta”. 
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Uchwała Nr IV/35/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 23 września 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok została 

podjęta i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żnińskiego i tak jak mówiłam wcześniej to jest wynikiem zmian w 

budżecie, pan starosta już to uzasadnił. Proszę pana przewodniczącego komisji Budżetu i 

gospodarki, i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie opinii. Pan Witold Mrówczyński”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado,  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego również tą 

uchwałę, projekt tej uchwały zaopiniowała pozytywnie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu komisji. Bardzo proszę panią wiceprzewodniczącą Magdalenę Siwak o 

odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak  – „uchwała nr IV/36/2024 

Rady Powiatu w Żninie z dnia 23 września 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego, odpowiednia podstawa, 

uchwala się co następuje: informacja jest dostępna w systemie rada, §2. Wykonanie uchwały 

powierza się Zarządowi Powiatu, §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej Magdalenie Siwak o czytanie projektu uchwały, a wysoką radę proszę o 

głosowanie”. 

 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska    za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata    za 

5. Anna Falkowska    za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski    za 

8. Lidia Kowal    za 
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9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła    za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska   za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, na 18 osób 

na sesji 100% głosów za, 18 osób zagłosowało za. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr IV/36/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 23 września 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żnińskiego została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 7. Zakończenie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „Punkt 7. Zakończenie 

sesji. Czy ktoś z pań i panów radnych chciałby lub panów chciałby zabrać głos? Panie 

starosto kilka zdań o forum? Jeszcze uzupełnienia? Czy już wszystko o dzisiejszym forum? 

Pan starosta ma dużo informacji. Myślę, że wywołałam go do odpowiedzi, jeszcze kilka zdań 

powie i zakończymy sesję”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pomimo, że w porządku obrad akurat takiego 

punktu nie mamy, ale kilka zdań, bo to jest taka bieżąca sprawa. To faktycznie dzisiaj się 

odbyło pierwsze Forum Samorządowe Województwa Kujawsko-Pomorskiego w nowej 

kadencji, bo jeszcze w tej kadencji takie forum się nie odbywało. Forum organizuje  

Marszałek Województwa pan Piotr Całbecki. No jest dość dużo zmian jeżeli chodzi i o 

powiaty i  gminy, jest wielu nowych wójtów i burmistrzów, pan marszałek przedstawił 

sytuację i finansową i gospodarczy województwa kujawsko-pomorskiego, zaprezentowane 

zostały zmiany osobowe jakie nastąpiły  na terenie całego województwa. Przedstawił sytuację 

finansową, przedstawił najbliższych współpracowników, dyrektorów departamentów urzędu 

marszałkowskiego, tym w szczególności, którzy są pierwszą kadencję, żeby wiedzieli jak się 

w tej sytuacji poruszać. No i jeżeli chodzi o wystąpienia korporacji samorządowych, było 

wystąpienie prezydenta Grudziądza w imieniu prezydentów, moje wystąpienie w imieniu 
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konwentu powiatów, wystąpienie w imieniu konwentu burmistrzów i wójtów na których 

myśmy już nie byli, musieliśmy jechać tutaj na sesję. Ja między innymi wnioskowałem o tym 

co już wspominałem, żeby zaprowadzić no trochę porządek w tych darowiznach, żeby ktoś 

nad tym czuwał i żeby to się trochę nie urwało spod kontroli, no chodzi o to, żeby ta pomoc w 

miarę również równomiernie została rozłożona do tych gmin i powiatów, które, których 

dotyczy ten kataklizm. Prezydent Grudziądza i ja zresztą też w swoim wystąpieniu, ale bardzo 

krótko mówiłem o tym, że jest bardzo trudna sytuacja szpitali powiatowych  na terenie całego 

kraju, to nie tylko w województwie kujawsko-pomorskim. Prezydent właśnie z Grudziądza 

przedstawiał szczegółowo tą sprawę, bo dług w szpitalu w Grudziądzu to warto powiedzieć 

jest ponad 500 000 000 zł, także jest taka, z resztą od wielu lat, od kilku kadencji jest bardzo 

trudna sytuacja w tym szpitalu. No i zwracałem uwagę też na to, że od 1 stycznia 2025 roku 

jest nowe finansowanie, nowy sposób finansowania samorządu terytorialnego. Projekt tej 

ustawy został pozytywnie zaopiniowany przez korporacje samorządowe czyli powiaty, 

gminy, województwa, jak również wszystkie uprawnione jednostki w tym temacie, ale mogę 

państwu powiedzieć, że na końcówce była przepychanka, bo kwestią było to jak duża pula 

pieniędzy zostanie przeznaczona na wzrost tych dochodów. No jak państwo wiecie 

dotychczas przez 6 kadencji i 7 trochę samorząd był finansowany, powiatowy, jako udział w 

podatku dochodowym od osób fizycznych czyli w PIT-cie 10,25% i w CIT-cie podatek 

dochodowy od osób prawnych 1,4%. Jak państwo wiecie na przestrzeni lat ta pierwsza 

podstawowa stopa podatkowa malała, bo było 19% potem, 18, 17, teraz jest 12 i  skoro ta 

stopa podatkowa maleje i dobrze, że maleje co chcę wyraźnie powiedzieć, a nam się 

utrzymuje ten sam poziom jeżeli chodzi o udział w tym podatku no to siłą rzeczy dochody 

powiatów malały. No i tak prawdę mówiąc było trochę pieniędzy na rozdawnictwo, trzeba to 

sobie wyraźnie powiedzieć, dlatego teraz ma być to unormowane inaczej. Będzie to udział w 

dochodzie, nie w podatku, tylko udział w dochodzie no i miejmy nadzieję, że to przyniesie 

pozytywny skutek. Choć chcę też wam powiedzieć, są różne symulacje w tym temacie. 

Według tych symulacji jakie oficjalnie przedstawiono w ostatecznej wersji na komisji  

wspólnej rządu i samorządu powiat żniński w porównaniu do tego poprzedniego, czyli 

aktualnego sposobu finansowania samorządu powinien mieć 7 milionów zł więcej, ale to 

dopiero będzie wiadomo jak te pieniądze przyjdą, jak się okaże co z tych pieniędzy trzeba 

zapłacić, to wtedy dopiero będziemy wiedzieli. Jest zapowiedziana oczywiście ewentualna 

nowelizacja tych przepisów. Za rok pierwsza, za dwa lata druga w zależności od tego jak to 

będzie funkcjonowało, bo jest to zabieg na pewno bardzo trudny finansowy i wiem że są 

przede wszystkim rozgoryczone duże aglomeracje miejskie, że one na tym całym zabiegu  

niewiele zyskają. To tyle, w oczywiście, w takim dużym skrócie. Dziękuję bardzo”.   
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było w punkcie zakończenie, ale uważałam, że państwo wysłuchają tak na gorąco informacji, 

które przywiózł pan starosta, które usłyszeliśmy na forum samorządowym. Dla państwa 

radnych to są przecież ważne, świeże, ważne informacje. Panie i panowie radni, szanowni 

państwo, zamykam IV sesję Rady Powiatu w Żninie. Dziękuję państwu za udział. Do 

zobaczenia”. 

 

Obrady IV sesji Rady Powiatu w Żninie w dniu 23 września 2024 roku zakończono o 

godz. 1530. 

 

 

Na tym protokół zakończono.  

            Przewodniczący Rady 

         Aleksandra Nowakowska 

 

Protokołowała: 

Izabela Gwit – inspektor w Biurze Rady i Zarządu Powiatu w Żninie. 

 

Wersja audio – video obrad IV sesji znajduje się w linku: https://powiatzninski.tv-

polska.eu/film/545919-iv-sesja-rady-powiatu-w-zninie---23-09-2024-r- 


